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Parlament-audieri ministri | Nazare: ANAF e disfunctional prin arhitectura

institutionala în care este prins

Agentia Nationala de Administrare  Fiscala este o institutie disfunctionala, dar nu prin activitate, ci  prin

prin arhitectura institutionala în care este prinsa, a afirmat,  luni, ministrul propus pentru preluarea

portofoliului Finantelor,  Alexandru Nazare.

"As intra un pic în descrierea tehnica a programului de guvernare, fara  sa trec prin toate masurile pe care deja le

cunoasteti si sunt publice,  dar cred ca este esential la acest moment sa facem o restructurare  autentica a ANAF. Şi

sa recunoastem faptul ca din foarte multe puncte de  vedere ANAF este disfunctional. Dar nu-i doar disfunctional

prin  activitate, e disfunctional prin arhitectura institutionala în care este  prins. E disfunctional pe de-o parte

pentru ca nu raspunde, nu are o  responsabilitate clara în relatia cu MF si nici în relatie cu SGG,  prim-ministru.

Pentru ca n-are tinte, pentru ca n-are un plan de control  generalizat. Pai cum sa faci colectare daca tu ai 42 de

planuri  judetene si 7 planuri de control pe Bucuresti? Cum, daca nu exista un  plan centralizat de control? Am pus

în program sa avem un plan  centralizat de control", a spus Alexandru Nazare.

El a afirmat ca sunt trei domenii în ANAF, control, colectare si  trezorerie, care nu comunica între ele. De

asemenea, exista directii  care se suprapun ca atributii atât la nivel central, cât si în tara.

"Daca nu facem aceasta reforma despre care s-a tot vorbit a ANAF-ului,  nu vom putea creste colectarea indiferent

cât de dificila e situatia  financiara în care ne aflam astazi. Nu vreau ca ANAF, în mandatul meu de  ministru, sa

înceapa vânatoarea de controale, în special catre micii  antreprenori si IMM-uri, unde ANAF joaca rolul de dur, iar

în relatia cu  mari evazionisti sau în relatie cu cazuri cu adevarat complicate e  blândut. As vrea ca ANAF sa

inverseze aceasta atitudine pe care o are si  as vrea sa le faca viata antreprenorilor români cât mai usoara posibil. 

Povara pe care o pune pe antreprenorii români sa fie cât mai mica.  Bineînteles ca nu vom reusi în prima instanta

sa facem acest lucru. Prin  debirocratizare, prin lucrul la formularistica ANAF, prin regândirea  portalului ANAF,

prin accelerarea digitalizarii despre care fiecare  ministru v-a vorbit, dar nici în acest moment digitalizarea nu e la

un  stadiu extrem de avansat, dar macar slava Domnului e pornita, o putem  lua de undeva si sa o ducem într-un

punct în care sa respectam jaloanele  din PNRR care sunt aferente Ministerului de Finante. Bineînteles ca  ANAF

are nevoie si de indicatori de performanta pe care si-i face singur  la ora asta, dar indicatorii de performanta nu

trebuie sa fie niste  indicatori care sa le fie foarte usor de îndeplinit. Acestia trebuie  stabiliti în comun cu

Ministerul de Finante. Şi de asemenea, ANAF  trebuie sa aiba cuvântul lui de spus, realist, pe cât se poate colecta 

atunci când se construieste un buget. Nu poti sa construiesti un buget  fara sa vorbesti cu ANAF. Trebuie sa iei din

ANAF niste tinte de  venituri care sa fie realiste", a declarat Alexandru Nazare.
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